



Work Related Road Safety PRAISE Country Seminar 3 June, 13.00-17.30

Institut für Arbeitsschutz der Deutschen Gesetzlichen Unfallversicherung (IFA)
Alte Heerstraße 111, 53757 Sankt Augustin, Bonn

Preventing Road Accidents and Injuries for the Safety of Employees (PRAISE) aims to increase road safety in the work context. The project is co-funded by the European Commission, the German Road Safety Council (DVR), Fundació MAPFRE, and the Swiss Council for Accident Prevention (bfu). It aims to “praise” best practices in order to help employers secure high road safety standards for their employees. In the framework of this campaign, ETSC is organising a series of country seminars in selected member states bringing together companies, fleet safety managers, the government and road safety experts. In co-operation with the Germany Road Safety Council (DVR), a Country Seminar will be held in St. Augustin on 14th June at 13.00-17.30. On the agenda will be measures to improve fleet and work related safety in Germany. Translation (German, English) will be provided. To register please send an email to lucia.pissard@etsc.eu or jlacroix@dvr.de

Agenda

13.00 Lunch and Registration

14:00 Opening: Christian Kellner DVR

14:15 Introductions: Work Related Road Safety

Moderation: Jacqueline Lacroix, DVR

European Commission: Work-related road safety in EU policy, Policy Officer tbc

EU OSHA: The involvement of the European Agency in work-related road accident prevention (Elke Schneider)

Introducing PRAISE ETSC (Ellen Townsend, Policy Director, ETSC)

15:00 Dimension of work related road traffic accidents in Germany and institutional framework

Dr. Sven Timm, German Social Accident Insurance

15:30 Coffee

16.00 -17.30 Good Practice in Companies

Chair: Jochen Lau

Project GUROM: Risk Assessment as tool for efficient prevention measures

Dipl.-Psych. Gudrun Gericke, Friedrich-Schiller-Universität Jena

The cooperation model with the employers liability insurance associations,

Herbert Gohl, BGHM

Road Safety in Deutsche Post DHL,

Ralf Schäfer, Occupational Safety, Deutsche Post AG

How can these good practice examples help encourage other companies to act?

17.15 Concluding remarks

Antonio Avenoso, Executive Director, ETSC



Betriebliche Verkehrssicherheit PRAISE Seminar

14. Juni 2011 , 13.00-17.30

Institut für Arbeitsschutz der Deutschen Gesetzlichen Unfallversicherung (IFA)
Alte Heerstraße 111, 53757 Sankt Augustin, Bonn

"Preventing Road Accidents and Injuries for the Safety of Employees" (PRAISE), die Prävention von Straßenverkehrsunfällen zur Erhöhung der Sicherheit von Arbeitnehmer zielt darauf ab, die Verkehrssicherheit auf betrieblicher Ebene zu verbessern. Dieses Projekt wird vom ETSC (Europäischer Verkehrssicherheitsrat) koordiniert und von der EU-Kommission, dem Deutschen Verkehrssicherheitsrat und weiteren Partnern wie der Beratungsstelle für Unfallverhütung aus der Schweiz und der MAPFRE-Stiftung aus Spanien unterstützt. Die Sammlung und der Austausch von "Guten Praktiken" sollen Unternehmen und Arbeitnehmern dabei helfen, Sicherheitsstandards im Bereich der betrieblichen Verkehrssicherheit zu erhöhen. Im Rahmen dieser Kampagne organisiert der ETSC eine Reihe sog. "Länderseminare", um wichtige Akteure der betrieblichen Verkehrssicherheitsarbeit zu einem Austausch zusammen zu bringen: Spediteure, Arbeitnehmer, Verkehrssicherheitsexperten und Entscheidungsträger in Politik und Verwaltung. In Kooperation mit dem Deutschen Verkehrssicherheitsrat findet im Institut für Arbeitsschutz und Gesundheit der DGUV ein weiteres Seminar statt, zu dem wir Sie herzlich einladen. Die Teilnahme am Seminar ist kostenfrei.

Bitte melden Sie sich an, indem Sie eine Email an lucia.pissard@etsc.eu oder jlacroix@dvr.de senden. Das Seminar ist zweisprachig (engl./deutsch) mit Simultanübersetzung.

Programm:

13.00 Mittagsimbiss und Registrierung

14:00 Eröffnung: Christian Kellner, Hauptgeschäftsführer DVR

14:15 Einführungen: Betriebliche Verkehrssicherheitsarbeit im europäischen Kontext

Moderation: Jacqueline Lacroix, DVR

EU- Kommission: Aktuelle Aktivitäten Policy Officer, tbc

Europäische Agentur für Sicherheit und Gesundheitsschutz am Arbeitsplatz: Einbindung der Verkehrssicherheit in die Arbeit der Agentur, Elke Schneider

Europäischer Verkehrssicherheitsrat: Einführung in das PRAISE Projekt, Ellen Townsend, Policy Director

15:00 Einführungen: Betriebliche Verkehrssicherheitsarbeit in Deutschland :

Deutsche Gesetzliche Unfallversicherung: Die Dimension des Problems und ihre institutionellen Rahmenbedingungen, Dr. Sven Timm

15:30 Kaffeepause

16.00 -17.30 Beispiele aus dem betrieblichem Umfeld:

Moderation: Jochen Lau, DVR

- **Das Projekt GUROM: Risikobewertung als Instrument für eine effiziente Präventionsarbeit**
Dipl.-Psych. Gudrun Gericke, Friedrich-Schiller-Universität Jena
- **Das Kooperationsmodell mit den BGen**
Herbert Gohl, BGHM
- **Verkehrssicherheitsarbeit bei Deutsche Post DHL,**
Ralf Schäfer, Arbeitsschutz, Deutsche Post AG

Wie können diese Beispiele Unternehmer zu einer effizienten Verkehrssicherheitsarbeit motivieren?

17.15 Zusammenfassung und Ausblick

Antonio Avenoso, ETSC Hauptgeschäftsführer